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Ako nemaš uzmi - ako imaš ostavi

Prazni rafovi i 
nestašica mleka 

• Na nekoliko mesta u gradu postavljene su table na kojima humani građani mogu 
ostaviti namirnice namenjene onima kojima su neophodne. Na žalost oko nas 
uvek ima ljudi koji nemaju dovoljno hrane, a oni su uglavnom tihi i neprimet-
ni. U okviru akcije “Ako nemaš uzmi - ako imaš ostavi” nedavno je Ekološki 
pokret Vrbasa postavio  još jedan  punkt za hranu u naselju  “Vinogradi”. Po-
red hrane, na tabli se mogu okačiti garderoba i obuća.

Suncokretovog
ulja će biti
dovoljno
Nemačka kompanija uspešno
posluje u Srbobranu

Plan za dodatno 
upošljavanje
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Srbobran domaćin “Srbija u ritmu Evrope”
Oduvek
sam htela
da budem glumica

Struja skuplja od prvog septembra
•  Na osnovno povećanje cene električne energije od 6,5 odsto, zaračunava se još ak-

ciza od 7,5 odsto i 20 odsto na ime PDV-a. Ostale takse koje se naplaćuju zavise od-
potrošnje struje, a ne od cene.

• Vrbašani pevaju za Francusku pod rednim brojem šest.

Mlada Vrbašanka
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Stalno se žalimo, ne valja 
ovo, ne valja ono, loše živimo, 
stalno nas lažu i sve tako u 
začaranom krugu, iz kojeg 
valjda nema izlaza, ili pak 
ima. Ko je čitao Crnjanskog 
setiće se „beskrajno plavi 
krug i u njemu zvezda“, ako 
je suditi po tome, onda ipak 
ima. To što nam ne valja po-
litika, to je već tradicija na 
ovim prostorima, ne valja 
nam ni ekonomija, na to smo 
odavno navikli, neke gene-
racije se sećaju mera i pro-
grama štednje, sistema par 
nepar - bonova za gorivo, 
nestašica praška, ali bogme 
i restrikcija struje. Pa i sada 
nam govore, apeluju, štedite, 
štedite... Stari ljudi kažu da 
se štedi onda kada se ima, a 
ne kada se nema, a i ovaj na-
rodni kaiš za zatezanje više 
i nema rupa. Ali zna se i za 
one koji  nikako i nikada nisu 
stezali svoj kaiš, pa neće ni 
sada, jer  voze „debele“ auto-
mobile, imaju stanove i vile 
koji se za ceo radni vek, čak 
u četvoro, nisu  mogli zara-
diti.  Ali oni jesu mogli, zato 
što su posebni, a kao posebni  
mora i da ne moraju da se zlo-
pate i da štede. Ako bude re-
strikcije struje i ne bude gre-
janja, oni put pod noge, lete-
nje do skupih, toplih desti-
nacije, jer ima se, može se. A 
ostali neka štede struju, greja-
nje i pare koje inače i nemaju. 
Nego ko koga danas razume? 
Niko nikoga. Važno, je samo 
da postoji neka mantra i da 
ona bude što bolje upakova-

na. Ako je spakovana u dobru 
ambalažu onda se može po-
zdraviti sa istinom, što smo 
davno učinili. Žalimo se i na 
kulturu, kako je postala samo 
laka zabava, kako se ne nudi 
ništa posebno i kvalitetno, 
kao da bismo mi zato imali 
para,a i da imamo ne bi nas 
mnogo zanimalo. Lakše je i 
besplatno je pratiti tv. Kakva 
kultura, preče je da se štedi, 
poruka je iz svih usta, iz svih 
medija. A i ti mediji ne va-
ljaju ništa, niti govore istinu, 
niti znaju šta i o čemu pišu, 
ali jedno je sigurno formira-
ju vladajući neukus. Važna 
je estrada, rijaliti šoui, razni 
saveti za zdravlje, oblačenje, 
komuniciranje, predviđanje 
i ko zna šta još. Po tome bi 
bili najzdravija, najuspešni-
ja i najlepša nacija, ali keč je 
u tome što je sve to neistina 
i što mediji, novinari lažu, 
izmišljaju. A lažu zato što 
to samo i jedino ima prođu 
kod slušalaca, čitalaca, gle-
dalaca... Kako doći do istine 
pitanje je sad? Da li baš sve 
može da nam se servira i upa-
kuje u šarenu lažu? Da li je 
sve šarena laža koja nam se 
nudi i pakuje svaki dan? Da 
li baš mozak može totalno 
da se ispere? Gde smo mi tu? 
U onom beskrajnom plavom 
krugu koji ima zvezdu. Po-
šteno rečeno i nije sve u  be-
skrajno plavom krugu, nego 
i u toj zvezdi. U prevodu nije 
sve do drugih, do njih i kod 
njih, nešto je i kod nas i do 
nas, priznali ili ne.

Dugu tradiciju beleži isto-
rija novinarstva u Srba. To je 
bio razlog za  projekat „No-
vinari-lučonoše slobode“, u 
okviru kojeg je  održano pre-
davanje u Srbobranu, i pra-

teća izložba na kojoj je pred-
stavljeno deset istaknutih no-
vinara, značajnih istorijskih 
ličnosti srpskog naroda. Ovo 
je rezultat istraživanja i ana-
liza, kako bi se široj javno-
sti predstavili neki važni lju-
di. Za pojedine svi znaju, za 
neke verovatno ne, ali je si-
gurno da postoji mnogo toga 
što su učinili dobrog, a da se 
o tome ne govori. Sa željom 
da se saznaju svi detalji i da 
se oni podele sa građanima, 
dr Vladimir Barović, profe-
sor na Filozofskom fakultetu 
u Novom Sadu, je u saradnji 
sa Udruženjem građana „Po 
meri građana“, čiji je aktivni 
član, kao i sa opštinom Srbo-
bran, pokrenuo ovaj projekat. 
Iz desetak značajanih imena 
za nastanak i razvoj srpskog 
novinarstva, svakako se iz-
dvaja Dimitrije Davidović, 
prvi srpski novinar, ali i po-

litičar, diplomata i publicista. 
Malo je poznato da je karijeru 
započeo kao lekar i sekretar 
kneza Miloša Obrenovića i da 
je poznat kao čovek koji je po-
krenuo prvi dnevnik „Novine 

serbske“, a da je svoju karije-
ru krunisao pisanjem Sretenj-
skog ustava i položajem mi-
nistra - popečitelja. Na ovom 
predavanju je bio predsednik 
opštine Radivoj Debeljački, 
koji je rekao da lokalna sa-

mouprava rado podstiiče re-
alizaciju projekata koji imaju 
uporište u nauci i kulturi, a 
tiču se i ove opštine u istorij-
skom smislu, podsećajući na 

imena koja su ostavila traga 
u istoriji novinarstva, kao što 
su Svetozar Miletić, Jovan Jo-
vanović Zmaj, Laza Kostić... 
Projekat se realizuje uz po-
dršku Pokrajinskog sekre-
tarijata za regionalni razvoj, 
međuregionalnu saradnju i 
lokalnu samoupravu u čije 
ime je govorio zamenik se-
kretara Radivoj Paroški, koji 
je rekao da je  prvi put sekre-
tarijat za ove namene odobrio 
sredstva. Dodao je da proje-
kat može da doprinese razvo-
ju, istorije novinarstva Srbije, 
ali  i da pokrene dalja istra-
živanja kada je u pitanju uti-
caj novinarstva na razvoj de-
mokratije. Predavanju je pri-
sustvovao i državni sekretar 
Ministarstva inostranih po-
slova, Nemanja Starović, koji 
je rekao: „Tema jako intere-
santna, a profesor Barović 
je veoma stručan i znam sa 
koliko strasti govori o tome. 

Jako je važno da se kultur-
ne manifestacije ne održa-
vaju samo u Novom Sadu i 
Beogradu, već i u manjim 
mestima“.

Predavanje iz istorije srpskog novinarstva u Srbobranu

• „Cilj manifestacije je da upo-
znamo građane sa velikim lič-
nostima koje su doprinele ra-
zvoju medija i slobodi govora u 
prošlosti, koji su na sebi svojstvene načine uticali na razvoj žurnalisti-
ke, na ovim prostorima“, rekao je prof. dr Vladimir Barović - Filozofski 
fakultet Novi Sad.

Nešto je i do nas
Redakcijski komentar

Dimitrije 
Davidović - 
rodonačelnik 
novinarstva u 
Srbiji
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Digitalizacija u Kuli
Povodom sprovođenja dru-

ge faze plana digitalizacije i 

izgradnje optičke mreže u 
Кuli, nedavno su se sasta-
li predsednik opštine Кula, 
Damjan Miljanić, i predstav-
nici kompanije „Telekom Sr-

bija“.  Usled obima  radova 
koji su uslovljeni planom, 

digitalizacija  je podeljena u 
više faza, te je u proteklom 
periodu obavljena prva faza 
digitalizacije, a sada će biti 
odrađeno i uvođenje optičkih 

kablova na teritoriji Gornjeg 
grada u Кuli. Druga faza obu-
hvata obimne radove, tačnije 
mrežu optičkih kablova u du-
žini od više od 15 kilometara. 
Ovom prilikom Srđan Кova-
čević, rukovodilac odeljenja 

“Telekoma Srbije“ za planira-
nje i izgradnju u Zapadno-
bačkom okrugu istakao je 
da je krajnji cilj ovih rado-
va izgradnja najveće optičke 
mreže u Srbiji koja će pratiti 
potrebe modernih uređaja i 
aplikacija. Кada je reč o op-
štini Кula, Кovačević je ista-
kao da je plan da se optičkom 
mrežom dopre do svakog do-
maćinstva. 

                                   Kula.rs

• Mladim roditeljima i svima koji prevoze decu 
neophodno je ukazati na obaveznost i važnost 
pravilne upotrebe  zaštitnih sistema, prvenstve-
no auto sedišta za decu.

Neophodno povećanje 
bezbednosti dece u 
saobraćaju

Agencija za bezbednost sa-
obraćaja Republike Srbije or-
ganizovala je za zdravstve-
ne radnike  Doma zdravlja 

„Veljko Vlahović“ seminar o 
prevenciji i povećanju bez-
bednosti dece u saobraćaju. 

U fokusu su bili zaposleni na 
odeljenjima ustanove koje su 
u direktnom kontaktu sa de-
com i njihovim roditeljima, a 
predavanje naslovljeno „Jav-
nozdravstveni značaj povreda 
dece u saobraćaju i mere pre-
vencije“, održala je doktorka 
Mirjana Štrbac sa Instituta 

za javno zdravlje Vojvodine. 
„Savet za bezbednost saobra-
ćaja opštine Vrbas stalni je 
partner istoimenoj Agenci-
ji Republike Srbije i u ovom 
slučaju, u saradnji sa Do-
mom zdravlja, dajemo po-

dršku promociji zaštite dece 
u vozilima, posebno upotre-
bom raznih bezbednosnih 
sistema. Cilj je kroz odelje-
nja pedijatrije, ginekologi-
je i patronaže, koja među 
prvim dolaze u kontakt sa 
mladim roditeljima, svima 

koji prevoze decu ukažemo 
na obaveznost i važnost pra-
vilne upotrebe tih zaštitnih 
sistema, prvenstveno auto 
sedišta za decu, kako bi po-
većali njihovu bezbednost 
i smanjili broj nezgoda sa 

teškim posledicama“, rekla 
je nakon predavanja Tijana 
Aleksić, zamenica predsed-
nika opštine Vrbas i pred-
sednica Saveta za bezbednost 
saobraćaja. „Ovaj program 
edukacije sprovodi se više 
od dve godine na teritoriji 
cele Srbije, a u fokus stavlja 

zdravstvene radnike. Naža-
lost, brojke su zastrašujuće i 
pitamo se zašto su deca kada 
su u kolima sa onima koji 
ih najviše vole, nezaštićena 
i izložena opasnosti. Ideja 
je da iskoristimo autoritet 

zdravstvenih radnika i upu-
timo roditelje u neophod-
nost korišćenja svih mera, 
kao i da svi delujemo na isti 
način i šaljemo iste poruke 
i tako utemeljimo osnovna 
pravila bezbednosti“, rekla 
je dr Štrbac.

• Kompanija “Alutec”, u kojoj se proizvode delovi za automobilsku in-
dustriju već dve godine uspešno posluje u Srbobranu i trenutno zapo-
šljava 80 radnika, a u najavi je proširenje pogona i novo zapošljavanje.

Uspešno poslovanje Nemačke 
kompanije u Srbobranu

Predsednik opštine Srbo-
bran Radivoj Debeljački, za-
jedno sa saradnicima obišao 
je proizvodni pogon ispu-
njen savremenim mašinama 
za obradu metala, najviše alu-
minijuma i upoznao se u ka-
kvim uslovima rade zaposle-
ni i tom priliko razgovarao sa 
direktorom “Aluteca” Mirsa-
dom Tiganjom.
“Zaista mi je drago da smo 

pre dve godine imali priliku 

i mogućnost da postanemo 
domaćini kompaniji ‘Alutec’, 
koja je deo svoje proizvod-
nje iz Nemačke preselila baš 
u Srbobran. Ovde trenutno 
radi 80 ljudi, uglavnom sa 
teritorije naše opštine. Ten-
dencija je da u narednom pe-
riodu taj broj dostigne i 100, 
pa i više, s obzirom da smo 
danas obišli još jedan deo 

budućeg proizvodnog pogo-
na. Uverili smo se da radnici 
rade zaista u dobrim uslo-
vima, a nadam se da ćemo 
u narednom periodu imati 
još ovakvih kompanija.

Ono što bih naglasio jeste 
da od strane lokalne samo-
uprave, kroz lokalni budžet, 
opredeljena je subvencija za 

‘Alutec’, odnosno sredstva za 
besplatan prevoz za sve za-
poslene, a tako će biti i u 

budućnosti “, nije krio za-
dovoljstvo viđenim i dogo-
vorenim Radivoj Debeljački, 
predsednik opštine Srbobran. 
Saradnju sa lokalnom samo-
upravom uspešnom je oce-
nio i Mirsad Tiganj, direktor 

“Alutec”, posebno nakon dvo-
godišnjeg iskustva poslova-
nja u Srbobranu. “Alutec je 
globalni lider u proizvodnji 

aluminijumskih delova za 
auto industriju, za potrebe 
vodećih proizvođača auto-
mobila kao što su Volkswa-
gen i Audi,  za Bosch i druge. 
Кako bi smo povećali broj 
zaposlenih planirana su ve-
lika ulaganja u proširenje 
proizvodnje, sa postojećih 
1.600 kvadrata proizvodne 
površine idemo na 2.600, uz 
uvoz dodatnih mašina. Po-
sle dve godine poslovanja u 

Srbobranu, posle svih 
izazova, dosta napora 
i truda u prethodnom 
periodu, kada se osvr-
nem znam da nije bilo 
lako.  Zahvalnost ide 
i lokalnoj samoupravi 
na čelu sa predsedni-
kom opštine Radivojem 
Debeljačkim, što nam 
je omogućen besplatan 
prevoz radnika iz Srbo-
brana, Nadalja i Turi-
je do proizvodnog po-
gona”, rekao je direktor 

Mirsad Tiganj. Đorđe Džekov, 
jedan od lidera među poslov-
nim ljudima u regionu, dugo 
godina, kako sam kaže, raz-
matrao je ideju podizanja jed-
nog industrijskog prostora na 
kojem bi se sreli i poslovali 
razni biznisi, bili jedni dru-
gim podrška za razvoj i efi-
kasniji nastup na tržištima.

Saobraćajne nesreće drugi su po redu uzrok smrti dece od 
2 do 14 godina, odmah nakon zaraznih bolesti. U najve-
ćem broju slučajeva, u pitanju su razlozi koji su se mogli 
preduprediti.

Saobraćajne nesreće drugi po redu uzrok smrti dece
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Savet Agencije za energeti-
ku je nedavno, na zahtev JP 
EPS Beograd, dao saglasnost 
na odluku o ceni električne 
energije za garantovano sna-
bdevanje. „Prosečna cena 
električne energije za kup-
ce koji imaju pravo na ga-
rantovano snabdevanje po 
regulisanim cenama (doma-
ćinstva i mali kupci), utvr-
đena na osnovu maksimalno 
odobrenog prihoda i pred-

viđenih količina električne 
energije za prodaju kupcima 
na garantovanom snabdeva-
nju, iznosi bez poreza i tak-
si 8,144 din/kWh i veća je u 
odnosu na postojeću proseč-
nu cenu za 6,5 odsto“, nave-
deno je u saopštenju Agenci-
je za energetiku. Nova cena 
za garantovano snabdevanje 
primenjivaće se od 1. septem-
bra 2022. godine. To znači da 
će konačni računi za struju, 

kako je za medije nedavno 
naveo ekonomista Mihailo 
Gajić, biti uvećani za oko 8,3 
odsto. „Na osnovno poveća-
nje cene električne energije 
od 6,5 odsto, zaračunava se 
još akciza od 7,5 odsto i 20 
odsto na ime PDV-a“, pojaš-
njava Gajić. Ostale takse koje 
se naplaćuju, dodaje on, za-
vise od potrošnje struje, a ne 
od cene.

Struja skuplja od 1. septembra
• „Na osnovno povećanje cene električne energije od 6,5 odsto, zara-
čunava se još akciza od 7,5 odsto i 20 odsto na ime PDV-a“, pojašnjava 
ekonomista Mihailo Gajić. Ostale takse koje se naplaćuju, dodaje on, 
zavise od potrošnje struje, a ne od cene.

„Oko 350 miliona kubnih 
metara je skladišteno u Ma-
đarskoj,  Banatski dvor je 
pun – 270 miliona kubnih 
metara. Rusi će svoj deo 
gasa od 270 miliona metara 
kubnih uskladštiti do kraja 
septembra“, rekao je Bajato-
vić za TV Prva. On je rekao 

da Srbija sve radi da bi uvezla 
ugalj, jer EPS ima problem sa 
iskopom uglja. „Uvezli smo 
i značajne količine mazuta“, 
dodao je Bajatović. On je re-
kao da će gradjani Srbije pro-
ći „minimalno“ oštećeni ako 
se uštedi 15 odsto električne 
energije.

Obezbeđene potrebne 
količine gasa 
• Direktor Srbijagasa Dušan Bajatović izjavio 
je nedavno da su obezbeđene potrebne količi-
ne gasa do kraja grejne sezone.

Suncokretovog uja
će biti dovoljno
• „U svetu se beleži značajni pad u proizvod-
nji suncokreta, podbačaja će biti i u Srbiji, ali 
ulja ćemo imati dovoljno i preteći će nešto i za 
izvoz“, kaže Žarko Galetin, agroekonomista.

Žetva suncokreta je u pu-
nom jeku. Ratari u Srbiji 
uglavnom nisu zadovoljni 
ovogodišnjim rodom, a ni ot-
kupnom cenom iako je ona 
neuporedivo veća u odnosu 
na cenu od pre samo dve go-
dine. S druge strane, potra-
žnja za ovom uljaricom u sve-
tu je velika, a rat u Ukrajini, 
zemlji koja je najveći proizvo-
đač suncokretovog ulja, do-

datno podiže vrednost ovom 
zrnu. Agroekonomski anali-
tičar Žarko Galetin kaže da 
će Srbija imati dovoljno ulja 
i za domaće potrebe, ali i za 
izvoz. „U svetu se beleži zna-
čajni pad u proizvodnji sun-
cokreta, podbačaja će biti i 
u Srbiji, ali ulja ćemo ima-
ti dovoljno i preteći će ne-
što i za izvoz. Srbija će ta-

kođe imati podbačaj kod 
suncokreta, iako je prepo-
znat kao ratarska kultura 
koja dobro podnosi visoke 
temperature i nedostatak 
vlage. I suncokret će imati 
manje umanjenje prinosa 
od soje i kukuruza, čiji će 
podbačaji biti veoma veliki. 
Ali u svakom slučaju imaće-
mo nešto umanjeni prinos“ 
rekao je Galetin nedavno na 

RTS-a. Povoljna okolnost je 
to, kako ističe, što smo ove 
godine imali rekordno velike 
površine pod suncokretom. 

„Imaćemo dovoljno za doma-
će potrebe, imaćemo nešto 
i za izvoz. Koliko će to biti 
treba ipak da sačekamo kraj 
žetve, možda nekih stotinak 
hiljada tona za izvoz. Isto se 
to odnosi i na ulje“. 

Dušan Bajatović, direktor Srbijagasa: 

Žena na takmičenju orača
• Srbobranska brazda je tradicionalna poljoprivredna takmičasrka ma-
nifestacija u pravilnom zaoravanju brazde, određene dubine, pravca i 
izgleda i među 200 muških takmičara, jedna od dve  žena bila je Jelena 
Madžarević, koja inače obrađuje 3,5 jutara zemlje.

Žene preduzetnice 

Plasman i nije toliko važan 
kaže Jelena Madžarević, koja 
se po prvi put  među dvesto-
tine muškaraca okušala u ta-
kmičenju pravilnog, kvalitet-

nog i brzog zaoravanja brazde.
Jelena se već dugo bavi po-
ljoprivredom, a vozi trakror 
odavno i to sa prikolicom, ali 
sada prvi put sa oračem na 
ovom takmičenju. “Prvi put 
vozim i takmičim sa  trak-
torom koji ima plug za dve 
brazde, ova manifestacija je 
velika i veoma značajna za 
sve paore i poljoprivredni-
ke ne samo Srbobrana, već i 
okoline“, kaže Jelena. Jelena 
inače zajedno sa suprugom 
obrađuje 3,5 jutara zemlje, 
na kojoj je trenutno posejan 

kukuruz i soja. S obzirom da 
je ove godine suša pohara-
la mnoge useve, ona se nada 
ipak dobrom rodu kukuru-
za, a za rod soje vrti glavom, 

kaže videćemo. Osim ratar-
stvom ova mlada 36 godišnja 
žena bavi se i  stočarstvom, 
zapravo uzgaja svinje. Ona i 
suprug rade zemlju drže svi-
nje i  žive u porodici u kojoj 
vlada sloga i žive od poljopri-
vrede i svinjarstva. Madžare-
vići svakako imaju  stabilno 
poljoprivredno gazdinstvo sa 
kojeg ubiraju prinose i narav-
no prihode. Iako  nije nikada 
bilo lako paorima, posebno 
kada su  loše godine ili sušne, 
ili sa nekim nevremenom, u 
stočarstvu je još teže, ali  živi 

se od poljoprivrede. “Mogu 
da kažem da mi solidno ži-
vimo od naše zemlje, našeg 
rada i gazdinstva, ne može-
mo se požaliti. Naravno ra-
dimo puno, od jutra do mra-
ka, nije lako, ali mi smo pao-
ri koji vole zemlju i obrađu-
ju je s pažnjom i ljubavlju“, 
kaže Jelena. Pitali smo Jelenu 
Madžarević, da li se poljopri-
vredno gazdinstvo, farma ili 
nešto od zemlje vodi na nju, s 
obzirom da ravnopravno uče-
stvuje u radu sa svojim supru-
gom. „Ja u  tome ne vidim ni-
kakav problem i nije važno 
na koga se gazdinstvo od nas 
dvoje vodi, mi zajednički ra-
dimo, stvaramo, za neku bo-
lju budućnost za oboje za po-
rodicu“, kaže Jelena, koja i ne 
misli  da je položaj žene pa-
orkinje težak, posebno ne u 
Vojvodini. Kaže da stiže sve 
da obavi i u polju, na njivi, u 
oboru, kući i u domaćinstvu 
i da joj sve to pričinjava za-
dovoljstvo. A i Srbobran nije 
na selu i nije selo, „sve tu ima 
što nam treba“, poručuje ona.

„Naše godišnje potrebe za uljem su između 80 i 100 hilja-
da tona, a naša proizvodnja je otprilike preko 200. U sva-
kom slučaju ćemo imati dovoljno za sebe, ne kao što smo 
očekivali i kao kada su prinosi bili preko tri tone po hek-
taru“, kaže Galetin.

Naše godišnje potrebe između 80 i 100 hiljada tona

Jelena Madžarević, poljoprivrednca iz Srbobrana
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Prazni  rafovi i nestašica mleka

Proizvođači su upozorava-
li na probleme u vezi proi-
zvodnje mleka i pre tri godi-
ne. Osim toga što su ukazi-
vali na niske premije za mle-
ko i skupu proizvodnju, nai-
me na velike sopstvene troš-
kove, upozoravali su i na ve-
liku prisutnost uvoznog mle-
ka na rafovima prodavnica, 
koje se prodavalo po znatno 
povoljnijim cenama od do-
maćeg. Sve to je  unazad sko-
ro mesec dana kulminiralo 
praznim rafovima za mle-
ko u supermarketima. Pro-
davci na pitanje zašto mle-
ka nema samo sležu rameni-

ma i nemaju odgovora. Proi-
zvođači najviše problem vide 
u niskoj otkupnoj ceni mle-
ka uz konstatciju da su otku-
pljivači-mlekare  plaćale ko-
liko su htele.

U nedavnoj izjavi za medije 
Sanja Bugarski, jedan od ve-
likih proizvođača mleka iz 
Kule, navela je da bi se pro-
blem rešio ako bi se striktno 
utvrdila jedna minimalna ot-
kupna cena mleka za sve pre-
rađivače, drugi proizvođaći 
smatraju da treba napraviti 
jednu kompletnu strategiju  
na nivou države za proizvo-
đače mleka i popravljanje po-

ložaja stočarstva, koje je go-
tovo uništeno. Međutim, za 
to treba dosta vremena, a u 
međuvremenu neće niko da 
pravi proizvodnju koja mu u 
startu garantuje gubitak.

Iz PKS nedavno su se ogla-
sili povodom nestašice mleka, 
optimističkim konstatacija-
ma da  to zapravo nije nestaši-
ca, nego privremeni  problem 
u proizvodnji mleka koji će 
ubrzo biti rešen. Šta će se da-
lje događati sa ovim proizvo-
dom i proizvođačima, ostaje 
da se vidi.

Prinosi soje manji 
i za 50 odsto

Nepovoljni vremenski uslo-
vi, ekstremno visoke tempe-
rature bez padavina u junu, 
julu i prve dve dekade  av-
gusta, odraziće se na prino-
se glavnih ratarskih kultura, 
prvenstveno soje i kukuru-
za. Početak setve kukuruza 
je pratio period bez padavi-
na, sa veoma malim zaliha-
ma zimske vlage. Smene hlad-
nog i toplog perioda u vre-
me nicanja kukuruza, trop-
ske temperature tokom juna 
i jula, sa malom količinom 
padavina ili bez padavina na 
nekim lokalitetima, odraziti 
će se na ovogodišnji prinos 

kukuruza. Očekuje se zna-
čajno umanjenje prinosa ovo-
godišnjeg roda kukuruza, a 
procenat umanjenja će zavi-
siti od lokaliteta, primenjene 
agrotehnike i vrste hibrida. 
Soja je pretrpela velike šte-
te, zbog nepovoljnih vremen-
skih uslova. Zbog nedostat-
ka padavina i velike vazduš-
ne suše, na koju je usev soje 
osetljiviji, nego na zemljiš-
ni nedostatak vlage, uticao 

je na smanjenje prinosa i do 
50%. Tropske temperature su 
dovele do mortaliteta cveto-
va,  praznih mahuna i  sitnih 
zrna, gde je do oplodnje cve-
tova i došlo. Prinosi sorti soje 
koje se trenutno kose kreću se 
od 900 do 1.200 kg/ha. Sun-
cokret je, od ratarskih useva, 
najbolje podneo visoke tem-
perature. Žetva suncokreta 
je u punom jeku i prinosi se 
kreću od 2.000 kg/ha 2.500 
kg/ha u zavisnosti od  lokali-
teta i primenjene agrotehnike. 
Kiša u proteklom periodu  je 
prekinula žetvu  suncokreta, 
a može da ima za posledicu i 

pojavu bele truleži  suncokre-
ta (Sclerotinia  sclerotiorum). 
Od svih značajnijih ratarskih 
kultura, padavine u zadnjoj 
dekadi avgusta su povoljno 
uticale na usev šećerne repe. 
Smatra se da će ove padavine 
značajno uticati na prinos še-
ćerne repe i na digestiju.

PSS Vrbas, savetodavac
Biljana Dobranić

• Dok mleka u prodavnicama gotovo nema, problema prilikom proizvod-
nje ima; od zaštite domaćih proizvoda, kašnjenja državnih premija i sve 
većih troškova proizvođača mleka.

Saveti PSSS Vrbas

Nova cena mleka

Nova maksimalna cena 
mleka važiće najranije od 7. 
septembra, tačnije dan posle 

objave u Službenom glasni-
ku. RTS navodi da je Vlada 

uvela zabranu izvoza svežeg 
mleka i pojedinih mlečnih 
proizvoda do 30. septembra. 

Na rafovima u prodavnica-
ma ima mnogo manje mle-

ka, a razlozi su uzročno-po-
sledični: povećana potrošnja 
i pad u proizvodnji mleka, u 
okolnostima kada je manje 
muznih krava, skuplja stoč-
na hrana, suša. Proizvođači 
mleka u Srbiji rekli su da je 
nestašica mleka uvretira i da  
če biti sve gore i gore, a dodat-
no su stanje pogoršali suša i 
zamrzavanje cene mleka. U 
Privrednoj komri Srbije kažu 
da je reč o kratkotrajnom po-
remećaju na tržištu  i poziva-
ju građane da ne stvaraju za-
lihe i kupuju onoliko koliko 
im je potrebno, prenosi RTS.

• Dugotrajno mleko sa 2,8 odsto mlečne masti od sada će, umesto 
119,99 dinara, koštati najviše 128,99 dinara, propisala je 6.09. Vlada 
Srbije izmenom Uredbe o ograničenju visine cena osnovnih životnih na-
mirnica. Istovremeno, država je smanjila trgovcima maržu na sve vrste 
dugotrajnih mleka sa 12 odsto, na maksimum 5 odsto.

• Prinosi sorti soje koje se trenutno kose kre-
ću se od 900 do 1.200 kg/ha. Suncokret naj-
bolje podneo sušu i prinosi se kreću od 2.000 
kg/ha do 2.500 kg/ha.

Ratari koji planiraju setvu uljane repice, sada je pravo vre-
me. Optimalan rok je od 25. 08. do 20. 09. 2022. Zemljište 
za setvu treba spremiti na vreme, jer sveže pripremljeno 
otežava setvu, koja je neravnomerna i nekvalitetna, što se 
negativno odražava na sklop biljaka i lošom tolerancijom 
na niske temperure.  Prerana setva utiče da prebujan usev 
uđe u hladan zimski period i takve biljke lošije prezimlja-
vaju. Kasna setva prouzrokuje da biljke nedovoljno razvi-
jene uđu u hladan period, sa malo rezervnih materija u ko-
renu i stabljici. Takve biljke lakše izmrzavaju u toku zime, 
sporije se regenerišu u proleće, kasne u porastu što se sve 
odražava na prinos.

Pravo vreme za setvu uljane repice

Država ponudila razmenu
semenske za merkantilnu pšenicu
• Država Srbija ponudila je razmenu više od 
16,4 hiljada tona semenske za merkantilnu 
pšenicu.

Republička Direkcija za 
robne rezerve u oglasu objav-
ljenom na svom sajtu navo-
di da će se razmena vršiti za 
merkantilnu pšenicu ovogo-
dišnjeg i roda 2023. godine.
Кilogram semenske pšenice 
država nudi za 1,8 kilograma 
merkantilne pšenice.Za raz-

menu se mogu javiti fizička 
lica, zemljoradničke zadruge 
i skladištari Direkcije.Fizič-
kom licu, nosiocu aktivnog 
poljoprivrednog gazdinstva, 
a limit razmene je 100.000 
kilograma, ovlašćenom skla-
dištaru do 2.000 tona

Kiša koja je pala nedovoljna za useve

Da bi se povećala vlaga u 
zemlji i obavile pripreme 
za predstojeću setvu pšeni-
ce, uljane repice, ječma... po-
trebno je da u narednom peri-
odu bude još padavina. Još je 
mnogo njiva na kojima, u ze-
mljištu, nema dovoljno vlage 
za poljoprivredne radove jer 
nije svuda bilo kiše istog in-
teziteta.  Na područjima gde 
je bilo ranije lokalnih plju-
skova, kiša tokom vikenda je 
dobro došla soji koja je kasni-

je sejana, ali generalno, ovoj 
uljarici ne može jedna kiša da 
nadoknadi posledice dugog 
sušnog perioda kažu agrono-
mi. Tamo gde su sejane kasni-
je sorte soje, one koje se još 
zelene i čiji listovi nisu suvi, 
kiša će popraviti stanje use-
va. Doprineće da se zrna ra-
zvijaju i budu krupnija, ali će, 
uopšte, prinosi soje i kasnijim 
sortama, zbog suše, u prose-
ku, biti niži za 50 odsto. Baš 
zbog sušnog perioda, i ta rana 

soja je ranije dospela. Zasadi 
kukuruza neće imati koristi 
od padavina jer ova ratarska 
kultura u vreme oplodnje nije 
dobila potrebne količine vla-
ge pa ima klipova koji uop-
šte nisu oplođeni. Tome nije 
doprineo samo sušni period, 
već i visoke dnevne tempera-
ture i, nažalost, ima parcela 
gde nema apsolutno nijednog 
zrna kukuruza.

• Ipak, količina padavina koja je pala na zemlju posle višemesečne suše 
ne može mnogo, da popravi stanje useva i nizak nivo podzemnih voda. 
Кišne kapi su, kažu agronomi, dobra vest za poljoprivredu, ali bile bi bla-
gotvornije da su stigle pre mesec dana.
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Vrbas na manifestaciji 
“Dani porodice u Srbiji”

Prilikom otvaranja, Radoš 
Pejović, predsednik Organi-
zacionog odbora manifestaci-
je istakao je da je ovo jedan 
od najradosnijih dana u ovoj 

godini zato što ste svi vi koji 
ste prisutni dokaz da je poro-
dica u Srbiji pobedila. “Veru-
jem i znam da će porodica 
doći na prvo mesto u našem 
društvu i sve ukazuje na to, 
od državnih institucija do 
svakog pojedinca. Zrenja-
nin i Perlez postaće nosioci 
toga i ovo treba da se slije 
u sve opštine. Zahvaljujem 
svim opštinama koji su da-

nas došle, a ima ih blizu 40, 
zahvaljujem svoj deci koja 
su danas došla jer zbog njih 
smo sve ovo i uradili. Za kraj 
bih samo hteo da kažem da 

porodica nije najvažnija na 
svetu, porodica je sve“, re-
kao je Pejović. O merama 
pronatalitetne politike koje 
se sprovode u opštini Vrbas 
govorila je Tijana Aleksić, za-
menica predsednika opštine. 

„Već drugu godinu naša lo-
kalna samouprava obezbe-
đuje besplatne udžbenike za 
sve učenike prvog razreda i 
to je važan iskorak u podrš-

ci našim porodicama. U prvi 
razred upisalo se 396 učeni-
ka, za dvadesetak više nego 
prethodne školske godine 
i nadam se da će i naredne 
godine doneti rast ovog bro-
ja. Sve mere pronatalitetne 
politike koje sprovodimo i 
svakodnevno približavamo 
korisnicima kroz razne vo-
diče koje objavljujemo, mere 
koje su roditeljima na raspo-
laganju od rođenja dece pa 
sve do završetka školovanja, 
važne su za lakše i sigurnije 
odrastanje naših najmlađih 
generacija. ‘Dani porodice u 
Srbiji’ prilika su da čujemo 
šta to i kako rade druge op-
štine, da usvojimo neke nove, 
efikasne modele, i zato od 
prvog dana dolazimo u Per-
lez. Ovaj dan je odlična pri-
lika da se još jednom podse-
timo šta je porodica i koliko 
je velik njen značaj za opsta-
nak društva“, rekla je Tijana 
Aleksić, zamenica predsedni-
ka opštine Vrbas. 

• Opština Vrbas bila je jedna od 40 opština i gradova koje su prezentova-
le svoje mere pronatalitetne politike i podrške porodici na “Danima po-
rodice u Srbiji”, manifestaciji koja se po drugi put organizuje u Perlezu.

Projekat čišćenja Velikog Bačkog 
kanala na javnoj raspravi

Opštinska uprava Vrbas, 
Odeljenje za urbanizam i 
prostorno planiranje, stam-
beno-komunalne poslove i 

zaštitu životne sredine - Od-
sek za zaštitu životne sredi-
ne i energetski menadžment, 
obaveštava zainteresovane 
organe, organizacije i jav-
nost, da je nosilac projekta, 
JVP “VODE VOJVODINE” 
iz Novog Sada, podnelo Po-
krajinskom sekretarijatu za 
urbanizam i zaštitu životne 

sredine zahtev za davanje sa-
glasnosti na studiju o proce-
ni uticaja na životnu sredinu 
projekta Remidijacija / revita-

lizacija Velikog bačkog kana-
la sa izgradnjom postrojenja 
za tretman opasnog otpada - 
Faza I u Vrbasu. Pokrajinski 
sekretarijat za urbanizam i 
zaštitu životne sredine je 
oglasio javni uvid u sadržinu 
podnetog zahteva i priloženu 
Studiju o proceni uticaja na 
životnu sredinu, koja je izlo-

žena u prostorijama Sekreta-
rijata, u Novom Sadu, Bulevar 
Mihajla Pupina 16, kancela-
rija broj 39.

Zainteresovani organi, or-
ganizacije i javnost mogu kod 
Pokrajinskog sekretarijata za 
urbanizam i zaštitu životne 
sredine ostvariti svoje pravo 
u javni uvid, svakog radnog 
dana u vremenskom periodu 
od 10.00 do 14.00 časova, do 
26. septembra 2022. godine, 
lično, poštom ili putem ma-
il-a ecourb@vojvodina.gov.rs  
Javna rasprava i prezentacija 
predmetne Studije održaće 
se 27. septembra 2022. godi-
ne u prizemlju zgrade Vlade 
APV, Bulevar Mihajla Pupi-
na 16, kancelarija broj 39, sa 
početkom u 12.00 časova, uz 
najavu za zainteresovana lica 
na telefon 021.487.4690 ili na 
gore navedini mail.

• Javna rasprava i prezentacija predmetne Studije održaće se 27. sep-
tembra 2022. godine u prizemlju zgrade Vlade APV.

Auto sedišta za 
prvorođene bebe

Mere štednje u Kuli

Ovoga puta sedište je dobila 
21 beba koja će se od sada, na 
najbezbedniji način i u skla-
du sa zakonskim odredbama, 
prevoziti automobilima, što 
jeste cilj ove akcije lokalne 
samouprave. Sedišta rodite-
ljima uručili su Zoran Dud-
varski, pomoćnik predsed-
nika opštine Srbobran, i Da-
nijela Vujačić, načelnica Op-
štinske uprave. “Poštovani 
sugrađani, dragi prijatelji, 
meni je zadovoljstvo da u 
ime lokalne samouprave i 
u ime Saveta za bezbednost 
saobraćaja naše opštine, da-
nas uručim ova auto sedišta. 
Drago mi je što opština pre-
duzima niz koraka kako bi 
pomogla svima vama koji 

osnivate porodice. Mislim 
da je za vas i naše najmlađe 
sugrađane ovo jedan znača-
jan poklon”, poručio je ro-
diteljima Dudvarski. Dodela 
auto sedišta samo je jedna od 
brojnih vrsta pomoći koje lo-
kalna samouprava usmerava 
ka mladim, od tek rođenih 
beba do studenata. Sve bebe 
dobijaju po 20.000 dinara i 
određenu bebi opremu pri ro-
đenju - 40.000 dinara za bebe 
samohranih roditelja, razna 
podrška ih čeka i u predš-
kolskoj ustanovi i osnovnim 
i srednjim školama tokom ob-
razovanja, dok studenti imaju 
pravo na stipendije na višim 
i visokom školama.  

• Savet za bezbednost saobraćaja opština Sr-
bobran nastavio je sa akcijom podele auto se-
dišta prvorođenim bebama u porodicama. 

Кako je navedeno, cilj ovih 
mera je smanjenje javne ra-
svete za 33%, kao i smanjenje 
potrošnje električne energi-
je u javnim ustanovama za 
15%. S obzirom da je  u toku 
ove godine 11 javnih ustano-
va prešlo na gas, a da se  u 
objektu Predškolske ustano-
ve“Bambi“- vrtiću „Sunčica“ , 
Sportskoj hali u Ruskom Кr-
sturu i Osnovnoj školi „Petefi 
brigada“ u Кuli uskoro mon-

tira unutrašnja štedljiva LED 
rasveta, očekivanja su da će 
ušteda biti veća od postavlje-
nih ciljeva. Takođe, u Osnov-
noj školi „Isa Bajić“ u Кuli u 
narednom periodu biće po-
stavljena i solarna elektrana 
za proizvodnju električne 
energije, čime će se postići 
dodatni uspeh kada je u pita-
nju zacrtani cilj, a to je mak-
simalna ušteda i racionalno 
korišćenje energenata.

• Predsednik opštine Кula, Damjan Miljanić, 
obavestio je javnost putem društvenih mreža 
da je, zajedno sa svojim saradnicima, završio 
pripremu za mere štednje po uputstvima Mini-
starstva rudarstva i energetike. 
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Kako je bilo odrastati u 
Vrbasu?

Anita: Iskreno, osećam se 
privilegovano što sam odra-
sla u manjem gradu kao što je 
Vrbas i to sam shvatila mož-
da tek kad sam prešla za Be-
ograd. U Vrbasu je sve bli-
zu, tu mi je familija, tu su mi 
prijatelji… Od malena sam 
imala svoje odabrano druš-
tvo i uvek smo se svi držali 
zajedno. Svaki izlazak je bila 
nova avantura. Vrbas je neka-
ko kao jedna zajednica i svi-
ma nam je bio cilj, pogotovo 
u periodu srednje škole, da se 
dobro provedemo i zabavimo. 

Kada se rodila ljubav pre-
ma glumi i da li si od ma-
lena želela da budeš glu-
mica? 

Anita: Možda će zvučati 
kao kliše, ali da, oduvek sam 
htela da budem glumica. Ot-

kad sam otkrila Diznijeve cr-
taće koji su me uveli u  svet 
mašte i uživljavanje u dru-
ge karaktere, pa sve do dan-
danas. Onda sam se u dru-
gom razredu osnovne škole 
priključila dramsko-recita-
torskom studiju koji je vodila 
Vesna Drinčić Đilas, kod koje 
sam prvi put izašla na scenu 
i koja me je naučila mnogim 
stvarima, između ostalog i 
razbijanju treme. 

Da li ti je uloga Milice 
prva i odmah velika uloga 
u seriji “U klinču” i šta je 
to presudilo da dobiješ ovu 
ulogu?

Anita: Uloga Milice mi 
nije prva, ali može se reći da 
je najveća do sada. A što se 
tiče dobijanja uloge mislim 
da sam, izuzev onoga kako je 
napisan lik Milice, donela ne-
što inovativno i inspirativno i 
da je to, između ostalog pre-

sudilo da ja dobijem ulogu.
 
Kako je teklo snimanje, 

koja su tvoja iskustva, da 
li je bila neka neobična si-
tuacija koju bi podelila sa 
našim čitaocima?

Anita: Snimanje je imalo 
baš brz tempo, snimali smo 
po ceo dan, ali pored kolega 
kakve sam imala, to sam do-
življavala, nikako drugačije 
nego kao privilegiju. Bilo je 
dosta zanimljivih stvari to-
kom snimanja, jedno je bilo 
da je, nakon izbacivanja moje 
slike sa Kojom na instagram, 
izašlo u novinama da smo 
otac i ćerka u pravom živo-
tu… Još jedno, ne baš toliko 
zanimljivo iskustvo, više in-
cident, je bio da sam na svom 
privatnom treningu slomila 
ruku za vreme snimanja se-
rije pa je cela ekipa morala 
da se prilagođava tome, ali 
srećom uspeli smo na kraju. 

Kako je bilo raditi sa ve-
likim glumačkim imenima, 
da li bi posebno izdvojila 
nekoga?

Anita: Nisam mogla da za-
mislim bolju glumačku ekipu 
od ove koju sam imala. Bran-
ka Katić i Nikola Kojo su moji 
idoli iz mladosti i zaista mi je 
oduvek bio san da delim ka-
dar sa njima, a naročito što 
smo i privatno postali mno-
go bliski i što mi mnogo zna-
če. Te ljude bih mogla da gle-

dam po ceo dan kako rade, a 
kamoli da radim sa njima… 
Takođe, oduševljena sam sa-
radnjom sa Milošem Petro-
vićem Trojpecom koji je ge-
nijalan i veoma inspirativan 

partner i na kontu toga u sce-
ni može samo zanimljivo da  
bude… I naravno Ivana Ze-
čević sa kojom sam se skapi-
rala od prvog kadra, da bi za-
pravo postale jedne od boljih 
drugarica u privatnom životu. 

Koji su ti planovi ?

Anita: Ovaj posao je uvek 
neizvestan, ono šta mogu da 
kažem sada jeste da bih vo-
lela da dobijam prilike za što 

raznovrsnije uloge i da uvek 
u meni ostane neka vrsta po-
četničke ambicije, jer je to 
jedna od stvari koja me naj-
više inspiriše za dalje. 

Anita Ognjanović, mlada glumica iz Vrbasa - jedna od glavnih likova u seriji “U klinču”

Oduvek sam 
htela da
budem glumica
• Anita Ognjanović je rođena 1996. godine u Vrbasu 
gde je završila Osnovnu školu “Petar Petrović Njegoš”, 
a zatim  Gimnaziju “Žarko Zrenjanin”. Od najranijih dana 
bila je član studija za negu govora i učestvovala na broj-
nim govorničkim takmičenjima. Sada je završna godina na 
Akademiji umetnosti u Beogradu. Nedavno je na programu 
RTS 1 počela  da se emituje serija “U klinču”, Anita je u ulozi 
Milice Kovač, koja je u senci svog starijeg brata i pokušava da 
se izbori za svoje mesto u tata Veljinom(Nikola Kojo) srcu. Sa 
velikanima srpskog glumišta Anita se odlično snašla i uklopila.
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Institut za ratarstvo i povrtarstvo - Novi Sad 

Istakavši značaj ove poljo-
privredne priredbe, Božić je 
rekao da resorni sekretarijat 
posebno podržava organi-
zaciju ovakvih tradicional-
nih okupljanja. Sredstva se 
izdvajaju putem konkursa 

koji je sekretarijat namenio 
upravo manifestacijama od 
značaja za pokrajinu, čiji je 
cilj promovisanje i unapre-
đenje domaće poljoprivrede. 

„Pokrajinski sekretarijat za 
poljoprivredu, vodoprivre-

du i šumarstvo odvaja zna-
čajna sredstva za organiza-
ciju različitih poljoprivred-
nih manifestacija. Ove go-
dine opredeljeno je 10 mili-
ona dinara po konkursu za 
ovakav ili sličan vid orga-
nizovanja. Uveren sam da 
ćemo sledeće godine usme-
riti duplo više, jer je reč o 
tradicionalnim manifestaci-
jama koje to zaslužuju“, za-
ključio je Božić. Predsednik 
opštine Srbobran Radivoje 
Debeljački naglasio je da je 
Srbobran poljoprivredna sre-
dina, koja se diči svojom po-
ljoprivrednom proizvodnjom.

„Srbobran poseduje 26 hilja-
da hektara obradivih povr-
šina sa preko 1.500 aktivnih 
poljoprivrednih gazdinsta-

va. „Srbobranska brazda“ je 
manifestacija sa tradicijom, 
koja okuplja poljoprivredni-
ka sa čitavog područja Voj-
vodine. Ovogodišnja ma-
nifestacija okupila je više 
od 200 učesnika i takmiča-
ra, što predstavlja najveće 

okupljanje do sada“, rekao je 
Debeljački. Ovogodišnju, 23. 
Srbobransku brazdu organi-
zovala je Mesna zajednica Sr-
bobran pod pokroviteljstvom 
opštine i Pokrajinskog sekre-
tarijata za poljoprivredu, vo-
doprivredu i šumarstvo.

23. Srbobranska  brazda

Promovisanje i unapređenje poljoprivrede

Istovremeno i da  pogledaju 
ogledna polja kukuruza, soje, 
suncokreta i alternativnih 
biljnih vrsta i dobiju stručne 
savete o tehnologiji gajenja, 
i hibridima koje će prime-
niti na svojim njivama kako 
bi ostvarili što bolje rezulta-
te. Posetioce skupa je u ime 
Instituta za ratarstvo i povr-
tarstvo pozdravio direktor 
prof. dr Jegor Miladinović 
i poželeo dobrodošlicu svim 

gostima, ističući 
da smo ove godine 
svedoci uticaja kli-
matskih promena, 
ekstremno visokih 
temperatura i suše 
na prinos i kvalitet 
biljaka, te da nauč-
ni rad na stvaranju 
boljih i otpornijih 
sorti i hibrida sve 
više dobija na zna-
čaju. Uvažene go-
ste i učesnike skupa 
pozdravila je i Pred-
sednica Upravnog 
odbora Instituta, 
prof. dr Dragana 
Latković, istakav-
ši da se pred poljo-

privrednu nauku postavljaju 
sve veći izazovi i problemi, a 
to je stvaranje novih geno-
tipova koji će biti tolerantni 
i otporni prema abiotičkim 
i biotičkim faktorima, a In-
stitut ima ogromnu riznicu 
dostignuća u oplemenjiva-
nju biljaka – stvoreno je pre-
ko 1400 sorti i hibrida koje 
se gaje u 33 zemlje sveta, a 
učinak Instituta predstavlja 
nacionalno dobro koje mora-

mo da čuvamo i unapređuje-
mo, navela je prof. dr. Latko-
vić . Ispred uvaženih gostiju, 
prisutnima se obratio Ištvan 
Pastor, predsednik Skupštine 
AP Vojvodine koji je izrazio 
čast što prisustvuje manife-
staciji, koju organizuje Insti-
tut za ratarstvo i povrtarstvo, 
koji status instituta od nacio-
nalnog značaja ne opravdava 
samo naučnim dostignućima, 
već iz godine u godinu hra-
na predstavlja strateški proi-
zvod, a proizvodnja semena 
je jedan od osnovnih eleme-
nata u proizvodnji hrane, što 
još više ističe značaj odnosa 
Instituta sa poljoprivrednim 
proizvođačima i održavanja 
Dana polja. Skup su pozdra-
vili u ime Pokrajinskog sekre-
tara za poljoprivredu,  Čedo-
mira Božića, pomoćnik se-
kretara Mladen Petreš, kao i 
u ime ministra za za poljopri-
vredu, Branislava Nedimovi-
ća, pomoćnik ministra Alek-
sandar Bogićević, ukazavši 
da impozantni brojevi o na-
učnim dostignućima i stvore-
nim sortama i hibridima, po-
tvrđuju da je Institut jedan od 

glavnih stubova razvoja po-
ljoprivrede u Republici Srbiji. 
Dane Polja je svečano otvori-
la državna sekretarka prof. dr 
Marijana Dukić Mijatović 
u ime Ministarstva prosvete, 
nauke i tehnološkog razvoja 
i izrazila čast i zadovoljstvo 
što ima priliku da prisustvu-
je ovogodišnjem Danu polja 
Instituta za ratarstvo i povr-
tarstvo, koji predstavlja naj-
veći i najjači institut u obla-

sti poljoprivrede u Republici 
Srbiji i sponu između znanja 
i prakse. Nakon zvaničnog 
dela, poljoprivredni proi-
zvođači su imali priliku da 
na našim oglednim poljima 
vide aktuelan NS seme sorti-
ment, ali i nove hibride i sorte, 
i razmene znanja i iskustva sa 
stručnjacima iz Instituta za 
ratarstvo i povrtarstvo, insti-
tuta od nacionalnog značaja 
za Republiku Srbiju.

Jesenji Dan Polja Instituta za ratarstvo i povrtarstvo 2022.
• Septembar je pravo vreme za procenu stanja useva jarih kultura, a Jesenji Dan polja Instituta za ratarstvo i povrtar-
stvo, instituta od nacionalnog značaja za Republiku Srbiju, koji je održan 2.9.2022. na Rimskim šančevima bio je ujed-
no i prilika da se poljoprivredni proizvođači upoznaju sa NS seme sortimentom.

• Pokrajinski sekretar za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo Čedomir Božić otvorio je nedavno „Srbobransku 
brazdu“, manifestaciju čiji je cilj da propagira i unapređuje poljoprivrednu prozvodnju i mehanizaciju, kao i neposrednu 
razmenu iskustava i saznanja iz oblasti poljoprivrede, i koja se tradicionalno održava u Srbobranu.
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U uličnim trkama za rekre-
ativce i profesionalne atletiča-
re, na pet i deset kilometara, 
kao i u trkama za pripadni-
ke Vojske Srbije i Policije Sr-
bije dugim jedan kilometar, 
te u brojnim trkama za đake 
svih uzrasta i članove udru-
ženja građana, učestvovalo 

je više stotina zaljubljenika 
u atletiku, čime je “Vrbaška 
trka” dobila na značaju i uvr-
stila se u listu najmasovnijih 
sportskih događaja u gradu 
i okolini.
“Vrbas želi da ova trka iz 

godine u godinu bude sve 
bolja i organizovanija, sa što 

više učesnika. Gledaćemo da 
u narednom periodu prome-
nimo termin, jer želimo biti 
reprezentativni i privlačni 
za atletičare i ljubitelje trča-
nja iz celog regiona. Кao što 
to činimo i kada su u pitanju 
sve druge sportske manife-
stacije, opština Vrbas podr-
žala je održavanje atletskih 
trka u gradu, i već sada, ni 
mesec dana nakon turnira u 
boksu sa više stotina učesni-
ka, ponovo imamo sportsku 
manifestaciju koja je okupi-
la oko 200 sportista iz cele 
zemlje”, rekao je Srđan Sta-
nić, član Opštinskog veća za-
dužen za sport i omladinu. 

Samanta Tot, predsednica 
Vrbaškog atletskog kluba i or-

ganizatorka trka, ocenila je 
da se radi o prazniku atletike 
u Vrbasu čiji su deo bile sve 

generacije, što trkama daje 
posebnu lepotu i vrednost.  

Praznik atletike
• Vrbas i Vrbaški atletski klub bili su 4. septembra domaćini atletske manifestacije pod nazivom “Vrbaška trka”, koja 
je ove jeseni održana po drugi put. 

Vrbaška trka okupila preko 200 ljubitelja trčanja

U osnovnim školama u op-
štini Vrbas organizovani su-
svečani prijemi za prvake. Za 
sve prvake, kojih u devet ško-
la ukupno ima 396, obezbe-
đeni su besplatni udžbenici, 
radne sveske i školski pri-
bor. U devet osnovnih ško-
la u opštini Vrbas u prvi ra-
zred upisano je 396 učenika: 
OŠ “Svetozar Miletić” - 78, 

OŠ “Petar Petrović Njegoš” - 
61, OŠ “20. oktobar” - 48, OŠ 

“Bratstvo - jedinstvo” - 33, OŠ 
“Vuk Кaradžić” Bačko Dobro 
Polje - 31, OŠ “Jovan Jovano-
vić Zmaj” Zmajevo - 45, OŠ 

“Branko Raičević” Ravno Selo 
- 23, OŠ “Branko Radičević” 
Savino Selo - 27, i OŠ “Brat-
stvo - jedinstvo” Кucura - 50.

Svečano dočekani
• U devet osnovnih škola u opštini  Vrbas u 
prvi razred upisano je 396 učenika.

U školama organizovan prijem
za đake prvake

Najviše raduje informaci-
ja da je 168 đaka upisano u 
prvi razred, što je za 36 više 
nego u prethodnoj školskoj 
godini. Po tradiciji za njih su 
u školama pripremljeni pro-
grami dobrodošlice, upoznali 
su svoje učiteljice i nove dru-
gare u odeljenjima, a novina 
je da su ih pored poklona u 

vidu školskog pribora i slat-
kiša, dočekali i potpuno novi 
udžbenici. Opština Srbobran 
se potrudila da za sve prva-
čiće obezbedi besplatne knji-
ge, o čemu je između ostalog 
govorila na prijemu đaka u 
OŠ „Vuk Karadžić“, zameni-
ca predsednika opštine Srbo-
bran, Milica Zarić.

Prijem za nove osnovce
• Školska godina po pravilu počinje 1. septembra, ali najmlađi osnov-
ci, oni koji po prvi put sedaju u školske klupe, učinili su to dan ranije.  
U Srbobranu 36 prvaka više nego prošle godine.

Besplatni udžbenici za najmlađe

Početak nove školske godine  u opštini Kula bio je obeležen u znaku besplatnih udžbenika, 
ali i svog neophodnog školskog pribora koje je lokalna samouprava obezbedila svim najmla-
đim učenicima kulske opštine.
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Publici su  se predstavi-
li vojvođanski pesnici Vla-
dimir Kopicl, Stevan Bradić, 
Maja Solar, Bojan Samson i 
Nikola Oravaec, dok je me-
dijator večeri bio Momčilo 
Bakrač. „Vrbas je imao go-
stovanje trupe elitnih pesni-
ka sa našeg lokalnog mora. 

Svi oni govore i slove svojim 
vlastitim jezikom, no svako 
od nas ima mogućnost da 
ih razume, najpre jer je je-
zik pesništva univerzalan, a 
na dnu Panonskog mora go-
vori se mnogim jezicima ali 
međusobno razumevanje ni-
kada ne izostaje“,u najavi su 

saopštili organizatori skupa 
iz „Centra kulturnog razvoja“.
Podršku manifestaciji dalo je 
Ministarstvo kulture i infor-
misanja i Pokrajinski sekreta-
rijat za obrazovanje, propise, 
upravu i nacionalne manjine 

– nacionalne zajednice.

„Lingua Pannonica“

Sadašnjost univerzuma
• Likovna galerija Kulturnog centra Vrbasa priredila je 06. septembra, 
otvaranje izložbe slika akademskog slikara Aleksandra Devića. Izložba 
nosi naziv „Sadašnjost univerzuma“.

Aleksandar Dević je kao 
umetnik širokog spektra in-

teresova nja 
i angažova-
nja, stvarao u 
svim sferama 
slikarstva, ali i 
u oblasti kom-
pjuterske gra-
fike i grafič-
kog oblikova-
nja. Međutim, 
njegova najve-
ća preokupaci-
ja je slikarstvo, 
u kome je pro-
našao i stvorio 

sopstveni ‘jezik likovnosti’ i 
prepoznatljiv stil savremenog 

nadrealizma“. Aleksandar 
Dević (Beograd, 1954) srpski 
je slikar i grafičar, završio je 
Fakultet primenjenih umet-
nosti Univerziteta umetnosti 
u Beogradu (1978), a potom 
i postdiplomske studije, na 
odseku grafike (1998). godi-
ne, na istom fakultetu. Član 
je Udruženje likovnih umet-
nika Srbije (slikarska sekcija) 
od 1986. godine. Učestvovao 
je na brojnim samostalnim 
i kolektivnim izložbama u 
zemlji i inostranstvu i za-
jedničkim izložbama člano-
va ULUS-a Niš. 

• Neprofitna organizacija „Centar kulturnog razvoja“ organizovala je 09. 
septembra u čitaonici Javne biblioteke „Danilo Kiš“, skup vojvođanskih 
pesnika pod nazivom „Lingua Pannonica“. 

Vrbašani pevaju
za Francusku
pod rednim brojem šest

Srbobranci domaćini „Srbija u ritmu Evrope“

Predstavnici svih gradova i 
opština učesnika okupili su 
se ovim povodom u Srbobra-
nu s obzirom da je Veljko Go-
lub, predstavnik Srbobrana 
prošle godine bio pobednik 
ove manifestacije, tako da je 
ove godine ovaj grad doma-
ćin manifestacije.

Osim organizatora muzičke 
manifestacije, gost na žirira-
nju bio je Nenad Ivanišević, 
pokrajinski sekretar za pri-
vredu,  koji je otvorio mani-
festaciju i koji je učestvovao u 
žrebanju, a tom prilikom istu 
ocenio kao veoma značajnu 

za region Srbiju, Crnu Goru 
i Republiku Srpsku, a od ove 
godine u muzičku smotru  se 
uključuje i Mađarska.
„Ovo je najveća muzička 

manifestacija u regionu koju 
podržavamo i zahvaljujemo 
lokalnim samoupravama 
koje to čine, a ovim se po-
državaju  i vrednosti Evrope, 
i proširuje saradnja ne samo 
kulturna, već i privredna i 
turistička na nivou regio-
na“, rekao je Ivanišević, koji 
za prvog učesnika predsto-
jeće muzičke smotre koja će 
se održati u Srbobranu izvu-
kao Batočinu i žiriranje je na-
stavljeno  za još 21 učesnika. 
Opštinu Vrbas, prilikom žr-
ebanja predstavljala je Tijana 
Aleksić, zamenica predsedni-
ka opštine.
“Možda smo i najstariji uče-

snici manifestacije ‘Srbija u 
ritmu Evrope’, što je najbo-
lja potvrda da volimo ovo 
takmičenje i da ne propušta-
mo priliku da budemo deo 

projekta koji pruža šansu 
mladima da iskažu svoje ta-
lente. Ove godine pevaćemo 
za Francusku, pod rednim 
brojem 6, od ukupno 22 uče-
snika”, rekla je nakon žreba-
nja Aleksić.

Žreb je hteo da opština Sr-
bobran bude izvučena pod 
rednim brojem 12. Milena 
Alargić, predsednica SO Sr-
bobran, istakla je u razgovoru 
sa voditeljem programa da je 
gradu domaćinu velika čast i 
zadovoljstvo što ima priliku 
da ugosti predstavnike svih 
gradova, te da se još više ra-

duje dočeku izvođača 15. ok-
tobra. Žiriranja je vodio  Igor 
Karadarević, direktor progra-
ma ove muzičke manifestaci-
je i muzičkog programa TV 
Prva, koja je prenosila ovaj 
događaj, kao što će direktno 
prenositi zvaničnu manife-
staciju. Muzička smotra ima 
tradicju dugu 12 godinai po-
držana je od strane ambasa-
da zemalja Evrope, Izraela i 
Australije.

Okuplja decu i omladinu 
uzrasta od 14 до 21 godine, 
koji osim svoga grada i op-
štine predstavljaju i pevaju 
na jeziku jedne od zemalja 
Evrope, Izraela i Australije. 
Na ovgodišnjem takmičenju 
učestvuje 22 grada, odnosno 
opštine iz Srbije, a razlika u 
odnosu na lane je to što će 
se  takmičari predstavlajti u 
nastupu uživo, umesto kroz 
spotove kako je do sada bio 
slučaj na takmičenju „Srbija 
u ritmu Evrope“.

U Vrbasu skup vojvođanskih pesnika

• Održano je javno žrebanje redosleda izvođa-
ča u finalu ovogodišnjeg muzičkog takmičenja 
“Srbija u ritmu Evrope”, koje će biti održano 15. 
oktobra u Srbobranu. 

U Vrbaskoj Galeriji - izložba slika Aleksandra Devića

Ova tradicionalna manife-
stacija u organizaciji Mađar-
skog kulturnog centra ‘’Nep-

ker’’ počela je 2. 9. otvara-
njem izložbe u Likovnoj ga-
leriji Kulturnog centra Kula.

Posetiocima je predstavlje-
na izložba slikara dr Adela 
Šavfara. Dela su inspirisa-

na predelima i situacijom iz 
Jemena, odakle je autor koji 
živi i radi u Kaloči. Izložbu su 

otvorili galerista Snežana Da-
vidović, predsednik opštine 
Kula, Damjan Miljanić, za-
menik predsednika opštine 
Kula Karolj Valka, zamenik 
gradonačelnika Kaloče Zol-
tan Šimon i autor. Svečano-
sti su prisustvovali predstav-
nici saveta nacionalnih ma-
njina,  lokalne samouprave 
i gosti iz Kaloče. Karolj Val-
ka istakao je značaj ovakve 
manifestacije kako za opšti-
nu Kula, tako i za mađarsku 
nacionalnu manjinu.  Drugog 
dana manifestacija je nastav-
ljena turnirom u malom fud-
balu, u kojem je učestvovalo 
osam ekipa iz Sivca, Bačkog 
Dobrog Polja, Ruskog Krstu-
ra, Kucure, Kule i Kaloče. 

“Dani Tradicije“
• Proteklog vikenda u Kuli na sportskim terenima na Gederu održani 
su petnaesti po redu ’’Dani Tradicije’’. 

U znaku prijateljstva i očuvanja mađarske kulturne baštine
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KC „Car Dušan Silni“, koji 
poslednjih osam godina 
vredno radi na očuvanju  kul-
turne tradicije i običaja Srba 
i drugih naroda koji žive na 
ovim prostorima Bačke, i 
koji okuplja veliki broj čla-
nova mladih i starijih, uprili-
čio je 27.i 28. avgusta, prigod-
no obeležavanje Velike Gos-
pojine. Na zadovoljstvo veli-
kog broja građana, ne samo 
iz Feketića, nego i okolnih 
mesta Bačke na književnoj 
večeri govorio je akademik, 
književnik i najveći živi srp-
ski pesnik Matija Bećković. 
Više od sat vremena pesniko-

ve besede, netremice i u pot-
punoj tišini ispratila je brojna 
publika, koja se tiskala u sali. 
A u knjževno veče Bećković 
je uveo sve njih prvo pričom 
o Hilandaru mestu našeg du-
hovnog postanja, „semenki 
koju je na tlu Hilandara po-
sadio Sveti Sava“, rodnom 
mestu i ocu  naše usmenosti 
i pismensoti. Rekao je da je i 
naš poznati lingvista Pavle 
Ivić smatrao da se jezik kojim 
je pisao Sveti Sava malo razli-
kuje od jezika kojim mi da-
nas govorimo i pišemo. Aso-
ciran imenom kulturnog cen-
tra „Car Dušan Silni“ koji je i 
organizovao njegov dolazak 
u Feketić, Matija je ispričao 
priču o dolasku cara Dušana 
na Hilandar, sa ženom Jele-
nom, sklanjajući se od kuge, 

ali koja kao žena ipak nije 
mogla ući u Hilandar. Ispri-
čao je i čudesnu priču o ikoni 
Bogorodici Trojeručici koju je 
Sveti Sava nosio na Hilanadr, 
ali i u Studenicu kada je izmi-
rivao svoju braću. Svoj poet-
ski deo započeo je pesmom 

„Priča o Svetom Savi“, sledile 
su i druge manje ili više po-
znate Bećkovićeve pesme,a 
publika je na kraju zatraži-
la da ipak čuje i „Ćeraćemo 
se još“. Na kraju večeri uru-
čena je velikom pesniku za-
hvalnica KC„Car Dušan Sil-
ni“. Drugog dana manifesta-
cije održan je kulturno-umet-

nički program posvećen isto-
riji, tradiciji i običajima srp-
skog naroda Nemanjićkoj lozi, 
Svetom Savi... uz nastup pe-
vačke, glumačke, omladinske 
i rekreativne folklorne grupe 
KC „Car Dušan Silni“. Go-
sti druge večeri bili su člano-
vi KUD „Vinogradar“ iz No-
vih Ledinaca. I drugog dana-
sala pozoršta u Feketiću bila 
je prepuna. Prisutne  je po-
zdravio Goran Đukić, pred-
sednik KC „Car Dušan Silni“ 
zahvaljujući  gostima i svima 
koji su posetili manifestaciju, 
kao i Pokrajinskom sekretari-
jatu za kulturu i sponzorima 
uz pomoć kojih Đukić uspe-
va osmu godinu za redom da 
održava jednu ovako zahtev-
nu manifestaciju. 

• Književno veče sa Matijom Bećkovićem, orga-
nizovao je KC „Car Dušan Silni“ u Feketiću,  27. 
avgusta u čast Velike Gospojine. Narednog dana 
su priredili bogat kulturno-umetnički program.

Uskoro gostujuća
izložba iz Nikšića

Hilandar mesto našeg 
duhovnog postanja

Akademik Matija Bećković bio gost
8. „Gospojinskih dana“ u Feketiću

O kulturnim programima 
koji su već realizovani u prvoj 
polovini godine Periz kaže, 
da je Festival poezije mla-
dih održan redovno u maju 
uz izuzetan program i dobre 
goste na radost ljubitelja po-
ezije. Nevenov festival dece 
pesnika je bio organizovan 
u trendu i sa mnogo novina. 
Bioskop „Jugoslavija“ je imao 
dobru posećenost, sa mno-
go dobrih filmiskih naslova 
i predstava, iako je bilo ma-
lih tehničkih problema, ko-
jih da nije bilo, bila bi poseće-
nost još bolja. Gradski muzej 
je cele godine u znaku Jožefa 
Pehana i imali smo prilike da 
vidimo ono najbolje od nje-
ga, našeg sugrađanina koji je 
ostavio izuzetan legat našem 
gradu koji je u rangu jednog 
Кonjovića, Jovanovića, Šu-
manovića… „Naša Galeri-
ja je pored redovnih izložbi 
izlagala i najbolja dela Jo-
žefa Pehana i naši sugrađa-
ni su imali prilike da uži-
vaju u izložbi. Pored toga 
podržali smo „Junski festi-
val“, „Dečiji festival“ i veći-
nu manifestacija po naselje-

nim mestima naše opštine“, 
ocenjuje Periz. Do kraja godi-
ne sledi još puno aktivnosti. „ 
Gradski muzej će u septem-
bru imati gostujuću izložbu 

„Crnogorsko svijetlo oružja“ 
naših dragih gostiju iz Nik-
šića. Otvaranje je planirano 
za 14.09. i izložba će trajati 

do polovine oktobra. Zatim 
nastavlja sa promocijom Jo-
žefa Pehana kroz “Pehan i 
secesija“ u septembru. U ok-
tobru, u saradnji sa Gimna-
zijom, organizujemo šetnju 
kroz Vrbas i obilazak mesta 
gde je Jožef Pehan boravio 
i za novembar je planirano 
gostovanje u Pečuju sa izlož-
bom fotografija iz Pehano-
vog ateljea“, ističe direktor. 

Dodajući da je dobra vest što 
se  planira i sanacija parti-
zanske baze “Centar“ i stav-
ljanje u funkciju tog objekta. 
Gradska galerija do kraja go-
dine u redovnim terminima 
ima izložbe Aleksandra Devi-
ća, Vukašina Milovića, tradi-
cionalnu manifestaciju Jese-
nji likovni salon, sledi izložba 
Dunje Stanojević fotografije 
Jožefa Pehana i grupe iskorak 

„mozaici“ krajem decembra. 
Filmski repertoar je bio na 
zavidnom nivou, a evo šta se 
planira u Filmskoj redakciji. 

„Naš bioskop od septembra 
kreće sa redovnim projek-
cijama i sugrađani će imati 
prilike da uživaju u najno-
vijim naslovima sa reperto-
ara koji imaju i najveći bio-
skopi u Srbiji. U septembru  
Muzičko-folklorna redakci-
ja će biti angažovana na or-
ganizaciji i realizaciji festi-
vala „Folklornih tradicija 
Vojvodine“ i festivalu „Pa-
nonski vašar“ koji su zaka-

zani za 23. 24. i 25. septem-
bar. Naša redakcija stalno 
radi na prijemu novih čla-
nova na folklor i hor i pro-
mociji očuvanja tradicije sa 
ovih prostora. Naš hor će u 
oktobru imati nastup na fe-
stivalu КUD Кarpati, u no-
vembru će imati promociju 
u zabavištima, a u decem-
bru Novogodišnji koncert“, 
podvlači Periz.

• „Septembar je idealan momenat da se sumiraju utisci dosadašnjeg 
rada i da se najavi ono što nas očekuje do kraja godine u Кulturnom 
centru Vrbasa. КC Vrbasa je bio aktivan, pored naših festivala i manife-
stacija podržali smo ili bili deo i drugih festivala i manifestacija. Svi fe-
stivali i manifestacije su održani na vreme i u punom kapacitetu za ra-
zliku od prethodnih godina kada nas je Covid 19 sprečio da bude tako“, 
kaže Periz.

Bojan Periz, direktor KC Vrbasa o radu
i planovima u kulturi grada do kraja godine

Projekat je sufinansiran od strane opštine Vrbas. Stavovi izneti u podržanom medijskom pro-
jektu nužno ne izražavaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

Projekat je sufinansiran od strane Pokrajinskog sekretarijata. 
Stavovi izneti u podržanom medijskom projektu nužno ne 
izražavaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

„Pozivamo sve naše sugrađane da nas zaprate na fejsbu-
ku „Кulturni centar Vrbas“, instagramu „kulturni_cen-
tar_vrbasa“ kao i da posete naš sajt www.kcvrbas.org. Od 
septembra uvodimo i obaveštenja o aktivnostima u Кultur-
nom centru Vrbasa putem SMS poruke pa ovom prilikom 
pozivamo građane koji žele da primaju obaveštenja o ak-
tivnostima u Кulturnom centru Vrbasa putem SMS poru-
ke da nam pišu na info@kcvrbas.org i ostave svoj kontakt 
telefon“, saopštava direktor Bojan Periz.

SMS pozivi za kulturne manifestacije
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Pod sloganom „Čitam, da-
kle jesam“ Sajam koji orga-
nizuje JU Narodna biblioteka 
,,Njegoš“ uz podršku Opštine 
Nikšić i Ministarstva kulture 
Crne Gore, kao i Ambasade 
Francuske u Crnoj Gori, oku-
piće izdavače, institucije, pis-
ce, univerzitetske profesore 

i druge djelatnike iz oblasti 
kulture, obrazovanja i nau-
ke. Ovogodišnje izdanje Saj-
ma knjiga ,,Anderva book“ 
ima bogat prateći program 
u okviru kojeg će nastupiti: 
mladi reporteri UNICEF-a, 
zatim Miroslava Ivanović 
i Sanela Pajazitović (I MI 

Boke), francu-
ska prevodi-
teljka Marien 
Milon, prof. 
dr Zoran Pa-
unović, por-
tugalski pisac 
Afonso Kruz, 
prof. dr To-
mislav Brlek, 
Zoran Hamo-
vić, Nedžad 
Ibrahimović, 
Srđan Tešin, 
Nađa Durko-
vić, Zoran Živ-

ković, Feđa Štukan, Dragana 
Kršenković-Brković, Ilija Đu-
rović, prof. dr Mihajlo Pan-
tić i Ruždija Sejdović, dok će 
u muzičkom dijelu progra-
ma nastupiti gudački sastav 
,,Allegria quartet“, Slobodan 
Bogdanović i Tamara Krivo-
kapić.

Члени Дома култури 
Руски Керестур наступели 
на „Миклошевцох 2022”

A Tartományi Területrende-
zési és Környezetvédelmi Tit-
kárság az idén két pályázattal 

is támogatja az önkormány-
zatokat a környezetvédelem 
területén. Egyik a szennyvíz-
hálózati-rendszer kiépítésé-
nek a tervdokumentációjára, 
másik pedig az illegális hul-
ladéklerakók felszámolásá-
ra vonatkozik. A tartományi 
kormány épületében tegnap 
a projektumok társfinaszíro-
zására vonatkozó támogatási 
szerződéseket Nemanja Erceg 
tartományi területrendezési 
és környezetvédelmi segéd-
titkár nyújtotta át az önkor-

mányzatok képviselőinek. A 
pályázat keretösszege 110 
millió dinár.

Radivoj Debeljački, Szentta-
más polgármestere elmond-
ta, a tartományi titkárságtól 
3 millió dináros támogatást 
kaptak a hulladéklerakók fel-
számolására.
– Mi folyamatosan azon 
munkálkodunk, hogy be-
szüntessük az illegális sze-
méttelepeket Szenttamás köz-
ségben. A saját költségveté-
sünkből is fordítottunk erre 
a célra. A tartományi titkár-
ság támogatása mindenkép-
pen sokat jelent a számunkra, 

ezáltal sokkal sikeresebbek 
lehetünk e téren. Vajdaság-
ban a hulladékgazdálkodás 

egyre nagyobb problémát je-
lent. Fontos, hogy az embe-
rekben növekedjen a környe-
zettudatosság, és a hulladékot 
az erre kijelölt helyen adják le. 
Ezzel a támogatással Szent-
tamáson nem lesz egy hulla-
déklerakó sem, a község te-
rületén pedig még két helyen 
található, de ezeket is hama-
rosan felszámoljuk – fejtette 
ki Debeljački.

P. L.

Újabb támogatás környezetvédelemre

Викенду, 2. и 3. септембра, 
под покровительством Со-
виту за национални мен-
шини Републики Горват-
скей, општини Томпоєв-
ци и Союзу Руснацох Ре-
публики Горватскей за-
кончена 37. Манифестация 

„Миклошевци 2022”. Зоз 
тоту манифестацию озна-
чена 100-рочнїца култур-
ней дїялносци Руснацох у 
Миклошевцох. На тей про-
грами, всоботу, у часци ма-
нифестациї „Поздрав ров-
нїни” участвовал и Дом 
култури Руски Керестур 
зоз своїма секциями. Члени  
Дома култури Руски Кере-
стур наступели зоз Старшу 
фолклорну ґрупу, чия ру-
ководителька Андрея Ште-
фанко, Шпивацку дзивоц-
ку ґрупу и Женску шпивац-
ку ґрупу, котри пририхтала 
фахова руководителька Еу-
фемия Планкош, як и со-
листом Мирославом Ма-

лацком. Шицких их про-
вадзел Оркестер „Юлиян 
Рамач Чамо” под руковод-
ством Кристияна Нярадий-
ового. Културна манифе-
стация отворена зоз виста-
ву уметнїцких малюнкох 
Владимира Провчия зоз 
Матуля и древорезу Еуґе-
на Сопки зоз Петровцох, 
а у културно-уметнїцкей 
програми под назву „Шлї-
дом старих фотоґрафийох” 
означена 100-рочнїца кул-
турней дїялносци Руснацох 
у Миклошевцох. Другого 
дня, всоботу, 3. септембра, 
предлужена култруно-у-
метнїцка програма „По-
здрав ровнїни” на котрей 
участвовали фолкорни ан-
самбл Союзу Руснацох Ре-
публики Горватскей вєдно 
зоз другима ансамблами и 
як зме уж спомли, зоз го-
сцами зоз Руского Кере-
стура.

Нові програми, новий 
сезон, ще й нові люди...

У багатьох культурних то-
вариствах у нас вересень є 
початком відновлення ді-
яльності після літніх ка-
нікул, хоча, у залежності 
від обставин, у деяких не 
припиняється активність 
і протягом літніх місјаців. 
Перед нами зараз напри-
кінці вересня черговий 
Фестиваль української 
культури „Калина“, що 
цього разу буде у Інджії. 
Одразу потім, наприкінці 
жовтня буде і Фестиваль 
української народної пісні, 
далі там и Фестиваль укра-
їнської дитячої творчості 

„Веселка“. Тут неабиякі ак-
тивності наших товариств 
и щодо участі на культур-
них вечорах та фестивалях 
у нашому оточенні, а це є 
Фестиваль „Червона калина“ 
у Девятині та Лакташах, де 
їде ТПУК „Коломийка“  з 
Сремської Митровиці, а 
також і участь Культурного 
центра „Кобзар“ з Нового 

Саду на вечорі української 
культури у Липовлянах. 

Усі ці активності можуть 
бути підтримані тільки чле-
нами, котрі својею участю, 
здібностями, виділиним 
часом сприяють щоб різно-
го роду секції набули відпо-
відний рівень виконання. 
Декілька років певного за-
непаду у діяльності із-за за-
хисту здоров̀ я дајуть знати 
про себе, бо втрачений час 
для малочисельної громади 
набагато сильніше негатив-
но впливає на громадське 
життя ніж коли мова про 
численіші громади. Осо-
бливо увагу звернути по-
трібно на молоде покоління 
і цього є свідомі у товари-
ствах, так що зараз прохо-
дять активності залучен-
ня дітей шкільного віку, зо-
крема до діяльності танцю-
риських ансамблів, котрі у 
багатьох товариствах не на 
належному виконавчому рі
вні.                                   В.Д.

Čitam, dakle jesam

• Száztízmilló dinár keretösszeg az önkormányzatoknak

• Розпочалась жвава активність у това-
риствах після літньої відпустки. Пару років 
зниження діяльності дало ознаки. Суттєвим 
згутровувати нових членів.

Sajam knjiga u Nikšiću

• Drugi jesenji Sajam knjiga „Anderva book“ biće održan od 23. do 27. 
septembra u holu Nikšićkog pozorišta. Sajam će biti otvoren svakog 
dana, a ulaz za sve posjetioce je slobodan.
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Milica Komatina

Tuga i patnja.
Tolika bol koja nam oduzima dah i razara srce.

Čuvamo te od zaborava.

Dana 10. septembra 2022. godine navršile su se tri godine od kada nije sa nama naša

Tvoji najmiliji
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AD „Central“ Vrbas

IZDAJE LOKAL U CENTRU GRADA

Bivši Aperitiv bar
Lokal je u sklopu hotela Bačka, M Tita 92

u ulici Maršala Tita 15, Vrbas

AD „CENTRAL“ VRBAS

ulica Kozaračka 2, Vrbas

AD„CENTRAL“ VRBAS

BIVŠI KAIRO, M. Tita 67
HOTEL „BAČKA“ VRBAS IZDAJE  LOKAL U CENTRU GRADA

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

Hotel „Bačka“ u Vrbasu traži radnike na poslovima:

KONOBAR, KUVAR
POMOĆNI KUVAR

Doći lično

ZA SVE INFORMACIJE DOĆI LIČNO

IZDAJE LOKAL
AD „CENTRAL“ VRBAS

Trg Moše Pijade, Vrbas

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382

L O K A L
od 50 m2 na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Izdaje se smeštaj za radnike

Telefon: 060/767 9333

Centar grada
Kapacitet 20 ležaja.

Klima, TV, grejanje, parking.

tel: 063 76 57 303
Prodajem velike biljke limuna

Prodajem rasad limuna

Miko

Zauvek si u našim srcima.

Draga naša

Mišo, Nana, Olja i Boban sa porodicama.

Pčelarstvo Novković - Poljoprivredno gazdinstvo

Petar Novković - Vrbas

Prirodni vrcani med

• livadski
• bagremov

Telefoni: 064/37 33 605; 064/16 57 959 

PRODAJE UPRAVNU ZGRADU 182 m2

Prodaje objekat površine 369 m2 
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Voda i hidratacija 
organizma

Nedovoljno vode u orga-
nizmu dovodi do dehidraci-
je koja se prepoznaje po su-
vim ustima, smanjenom izlu-
čivanju mokraće, glavobolji 
i zatvoru. Da se ovo ne do-
godi neophodno je uzimati 
optimalnu količinu tečnosti 
tj. vode. Optimalna količi-
na se određuje kada telesnu 
težinu pomnozimo sa 0,033.
Tako ispada da osobi od 60 
kg optimalna količina vode 
na dnevnom nivou iznosi 2 li-
tra. Vodu gubimo znojenjem, 
disanjem, mokrenjem.

Voda obezbeđuje unos esen-
cijalnih materija kao što su 
kalcijum, magnezijum, tako-
đe odnosi toksine iz vitalnih 
organa i donosi hranljive ma-
terije do ćelija. Ona hidrira 
kožu i daje joj elastičnost, za-
tim održava normalnu tem-

peraturu organizma kao i pri-
tisak. Deo vode telo dobija iz 
namirnica, dok je drugi deo 
potrebno uneti u tečnoj for-
mi. Onog trenutka kada ose-
timo žeđ organizam je već de-
hidrirao. Dehidratacija utiče 
na smanjenje sportskih per-
formansi, brzine, snage, izdr-
žljivosti tako da bi se trening 
odradio što kvalitetnije bitna 
je pravilna hidratacija. 

Pored vode dok trenirate 
telo gubi dosta minerala i 
elektrolita koji utiču na pra-
vilan rad mišića, a njihov ne-
dostatak možemo osetiti kao 
slabost, umor, grčeve miši-
ća, poremećaj rada nervnog 
sistema, pa čak i nepravilan 
rad srca.

Zato prilikom sportskih ak-
tivnosti neophodno je povra-
titi izgubljene elektrolite.

Piše: Strahinja Perović, trener i fizioterapeut

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

Još jedna pobeda Bukvića 

Đorđe Bukvić je nastupao u 
jednoj od najprestižnijih re-
gionalnih organizacija Fight 
Nation Championship. Bor-
be su se održavale u čuvenoj 
Areni u Puli. S obzirom da 
MMA  borce nazivaju “mo-
dernim gladijatorima”, ovaj 
dogadjaj je promovisan kao 

“povratak gladijatora u Arenu 
nakon 1.500 godina”.

Bukvić je ovaj put imao za 
protivnika neugodnog bor-
ca iz Turske Ahmeta Rasima 
Palu, kojeg je pobedio teh-
ničkim nokautom u drugoj 
rundi.

Đorđe  i njegov klupski ko-
lega Matija Bosančić su osva-
jači prošlogodišnje prestižne 
Armageddon FNC  Lige u ko-
joj su se borili svaki u po tri 
borbe u Zagrebu, Šibeniku i 
Zaboku, te osvajali više bo-
nusa za nokaute večeri i bor-

be večeri. “Ovo je do sada 
najzrelije odradjen Đole-
tov meč: planirana taktika 
je ispoštovana od početka 
do kraja, borac je pratio 

sve sugestije iz ugla, te do-
minirao u svim segmenti-
ma borbe bez nepotrebnog 
utroška energije. Đorđe je 
pokazao da pametna borba 
ne mora biti i dosadna, pa 

je uz nekoliko dobrih akcija 
u stand up-u prikazao i ba-
canje, kontrolu i scramble u 
parteru, izlazak iz moguće 
završnice Trianglom i na-
pokon pobedio tehničkim 
nokautom GNP-om u dru-
goj rundi. Sam turnir je bio, 
malo je reći, spektakl kojeg 
se ne bi postidela nijedna 
svetska organizacija. Još 
jednom bih zahvalio u ime 
celog tima svima na zaista 
velikoj podršci, porukama, 
pozivima, pa i ličnom do-
lasku na tribine Amfiteatra 
u Puli”, rekao je nakon po-
vratka iz Pule, glavni trener 
Petar Tunguz. Inače, UNITY 
Fight Team je lokalni MMA 

klub iz Vrbasa. Glavni tre-
ner Petar Tunguz, kondicioni 
trener Igor Milović i CrossFit 
trener Tatjana Bičkeji vode 
uspešno ovaj klub već 15 go-
dina.

Počeo sa radom zimski bazen

Zimski bazen Centra za fizičku kulturu “Drago Jovović” počeo je sa radom, 9. septem-
bra. Radno vreme bazena je petak, subota i nedelja od 12h do 15h i od 16h do 19h. Pose-
ban termin samo za žene je od 19h do 20h.

• Voda čini više od 70 posto našeg organizma i 
neophodna je za metabolizam i fiziološke funk-
cije organizma. 

“Povratak gladijatora” u Puli

• Đorđe Bukvić iz UNITY Fight Team-a iz Vrbasa je  3. septembra ove go-
dine odneo četvrtu profesionalnu i ukupno četrnaestu pobedu u MMA 
(Mixed Martial Arts). 




